
 

 

                      

Z Á P I S 
 

ze 4. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 03. 09. 2014 
  

 

Dne 03. 09. 2014 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené Radou 

města Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: Základní škola Karlovy Vary, Truhlářská 19, příspěvková organizace 

Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15.00 hodin a skončeno v 16.45 hodin 

Přítomni: Mgr. Hana Janischová, Mgr. Jan Poula, JUDr. Radan Večerka, Zdeněk Slába, 

Mgr. Vladimír Hůrka 

 

Omluveni: Věra Bartůňková, Mgr. Jana Petříková 

Neomluveni:  /  

Hosté: Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT 

 Mgr. Jiří Klsák – náměstek primátora 

  

              

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu z 3. jednání komise ze dne 04. 06. 2014  

3. Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 04. 06. 2014 

4. Příprava rozpočtu OKŠT na rok 2015, aktuální informace 

5. Investice do školských zařízení o prázdninách – zhodnocení 

6. Dotace na rok 2015, seznámení s novými „Zásadami pro poskytování dotací z rozpočtu 

Statutárního města Karlovy Vary“  

7. Nejlepší učitel MŠ a ZŠ, nejlepší žák – zhodnocení akce 

8. Zhodnocení volebního období 2010 – 2014  

9. Různé, diskuze 

10. Návrh usnesení 

11. Závěr 

 

Jednání zahájila předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová.  

 

 

1. Schválení programu jednání 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 
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2.  Schválení zápisu č. 3 / 2014 

Zápis č. 3 / 2014 ze dne 04. 06. 2014 byl schválen v předloženém znění. 

Hlasování:    pro:  Mgr. Hana Janischová, Mgr. Jan Poula, JUDr. Radan Večerka,  

    Zdeněk Slába, Mgr. Vladimír Hůrka 

  proti:  nikdo 

 zdržel se: nikdo 

   

Usnesení bylo přijato. 

 

3.  Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 04. 06. 2014 

Byla provedena kontrola úkolů a usnesení z jednání komise dne 04. 06. 2014. 

Splněno, na posledním jednání nebyly žádné úkoly uloženy. 

 

4.  Příprava rozpočtu na rok 2015, aktuální informace   

 

Ing. Bc. František Škaryd poskytl informace k přípravě rozpočtu na rok 2015. Vzhledem 

k deklarovaným cílům vedení města byly nastaveny limity běžných výdajů. Tyto limity jsou pro odbor 

kultury, školství a tělovýchovy nižší než při sestavování návrhu rozpočtu na rok 2014. Návrhy 

finančních plánů příspěvkových organizací mateřských a základních škol jsou v 5 případech nižší než 

byl schválený rozpočet pro rok 2014, v 5 případech je požadován stejný provozní příspěvek, u 2 škol 

je požadováno navýšení provozního příspěvku. V současné době se řeší finanční podpora rozšířeného 

jazykového vzdělávání na ZŠ jazyků. Odevzdaný návrh rozpočtu na rok 2015 předpokládá provozní 

příspěvek mateřským a základním školám ve výši 50,220 mil. Kč, pro srovnání v roce 2014 se jednalo 

o částku ve výši 50,559 mil. Kč.      

 

Náměstek primátora Mgr. Jiří Klsák doplnil, že na přípravě rozpočtu se stále pracuje. Pokud se týká 

kapitoly školství, je postupováno velmi uvážlivě, podpora vzdělávání patří mezi priority současného 

vedení města.   

  

5.  Investice do školských zařízení o prázdninách – zhodnocení  

 

Ing. Bc. František Škaryd seznámil komisi s výší finančních prostředků investovaných do školských 

zařízení o letních prázdninách. Investice do rekonstrukcí budov a objektů mateřských a základních 

škol dosáhly výše cca 39 mil. Kč.  

 

Mezi nejvýznamnější akce lze zařadit: 

- ZŠ Truhlářská   zajištění energetických úspor  náklady 10,5 mil. Kč 

- ZŠ Školní ul.   sanace objektu    náklady 3,7 mil. Kč 

- ZŠ Mozartova    zajištění energetických úspor  náklady 2,65 mil. Kč 

- MŠ Fibichova   zajištění energetických úspor  náklady 1,6 mil. Kč  

- MŠ Kpt. Jaroše   zajištění energetických úspor  náklady 1,6 mil. Kč 

- ZŠ 1. máje   zajištění energetických úspor  náklady 7 mil. Kč 

- ZŠ a ZUŠ Šmeralova  vybudování školního hřiště  náklady 6 mil. Kč 
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- ZŠ Poštovní   modernizace vzduchotechniky    

- ZŠ Poštovní    vybudování zázemí pro správce sportovního areálu 

- MŠ Krymská   přestavba pro potřeby zřízení třídy pro handicapované děti 

 

Plánované akce pro rok 2015: 

- ZŠ J. A. Komenského  zateplení fasády a střechy, výměna oken 

- ZŠ Poštovní   zateplení fasády a střechy 

- ZŠ 1. máje   zateplení školy a školní jídelny (2. etapa) 

- MŠ Mládežnická  zateplení fasády a střechy, výměna oken 

 

Tyto projekty budou spolufinancovány z prostředků Státního fondu životního prostředí ČR.  

 

6.  Dotace na rok 2015, seznámení s novými „Zásadami pro poskytování dotací    

     z rozpočtu Statutárního města Karlovy Vary“  

 

Návrh rozpočtu na rok 2015 obsahuje i určité finanční prostředky k rozdělení v rámci dotačního řízení 

Stejně jako v posledních letech budou v rámci dotační politiky města podporovány aktivity v oblasti 

kultury, sportu, volnočasových aktivit, lázeňství, cestovního ruchu a mezinárodních vztahů, sociální 

sféry, prevence kriminality.  

 

Komise školství, vzdělávání a demografie byla informována o schválení nových Zásad pro 

poskytování dotací z rozpočtu Statutárního města Karlovy Vary. Zásady jsou účinné od 1. 7. 2014. 

 

Nejvýznamnější změny: 

- posunutí termínu pro podávání řádných žádostí o poskytnutí dotace z původního data 30. 9. na 

31. 10. kalendářního roku předcházejícího roku čerpání dotace; 

- stanovení podmínek pro poskytování dotací na obnovu památek a památkově hodnotných 

objektů (finanční spoluúčast vlastníka nemovitosti); 

- stanovení povinnosti předkládat čestné prohlášení o bezdlužnosti vůči městu a městem 

zřízeným či založeným společnostem; 

- stanovení povinnosti evidovat a zveřejňovat poskytovaná nepeněžní plnění (jiné formy 

podpory). 

 

7.  Nejlepší učitel MŠ a ZŠ, nejlepší žák – zhodnocení akce  

Tato akce, která se v letošním roce konala již potřetí, se setkává s velkým úspěchem, a to jak ze strany 

oceněných, tak ze strany široké veřejnosti. Bylo vybráno důstojné a velmi pěkné prostředí 

v Becherově vile. Rovněž doprovodný kulturní program byl připraven na vysoké úrovni. Závěrem 

předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová poděkovala panu Slábovi za nápad, který byl realizován a 

postupně se z něj stává každoroční tradice. 

  

8.  Zhodnocení volebního období 2010 – 2014 

 

Předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová zhodnotila práci komise v končícím volebním období, 

poděkovala všem členům komise za jejich práci. Bylo konstatováno, že v rámci možností byla 
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poskytnuta maximální podpora ředitelům škol, ale i dalším pracovníkům z mateřských a základních 

škol. Předsedkyně komise poděkovala Mgr. Jiřímu Klsákovi za pomoc při financování 

nadstandardních aktivit ve školách, například financování kroužků nebo sportovních aktivit dětí a 

mládeže. Rovněž za přispění členů komise byla do SPURM zapracována oblast školství a vzdělávání.  

 

Pro další období a činnost nové komise by mělo být vynakládáno úsilí za snižování administrativní 

zátěže škol, příkladně zrušením povinnosti předkládání pololetních zpráv o činnosti pro mateřské a 

základní školy a podpora MMKV, odboru strategií a dotací, při získávání financí na činnost a 

vybavení škol a školských zařízení z dotačních programů a jiných zdrojů. 

 

 

 

 

 

 

Dne: 04. 09. 2014 

 

 

Zapsala: Helena Volková, tajemnice komise    ____________________ 

 

 

                     

         ____________________ 

   Mgr. Hana Janischová 

    předsedkyně komise 


